
 

Spånga-Tensta stadsdelsnämnd Sammanträdesprotokoll 
                  23 april 2015 

5 

 

Sammanträde torsdagen den 23 april 2015 klockan 18.00-20.10                            
Paragrafnr 1 – 27 Antal blad  34 
Ledamöter Ersättare 
Awad Hersi (MP) ordförande 

Ole-Jörgen Persson (M) vice ordförande 

Anna Jonazon (S)  

Azad Hassan (S) 

Mecide Gulenay (S) 

Sakib Hossain (S) 

Sus Andersson (MP) 

Rashid Mohammed (V)  

Markku Sirviö (M) 

Markus Brigander (M) 

Bengt Porseby (FP) 

Jossif Gummar (S) 

Jenny Storm Gillberg (S) 

Celal Altun (S)  

Malin Holmberg (S) 

Guner Kayhan (MP) 

Stephan Gullberg (MP) 

Ifrah-Degmo Mohamed (V) 

Olof Kollinius (M) 

Carolina Rosén (FP)  

Sara Andersson (C) 

Peter Trixe (KD) 

Tjänstgörande ersättare 
Aras Amin(M) och Annika Rosenberg (M)  

 
 

Anmälda förhinder 
Dennis Wedin (M) och Naemi Karlsson (M)  

 
 

Tjänstemän 
§§ 1-27: Tf stadsdelsdirektören Christina Heglert, avdelningscheferna Toni Mellblom, samt 

nämndsekreteraren Anna Birgersson 

§§ 1-24: Avdelningschefen Margareta Ericson och Connie Stålhäll-Wallin, tf 

avdelningschefen Anna Larsson, enhetscheferna Cornelia Schröeder, Abdiaziz Omar, Ida 

Malmborg och Petra Kron Forsling, informationsansvarig Charlotte Helmersson . 

Personalrepresentanten från VISION Christina Wennström. 

Under §§ 1-24 vid sammanträdet hade allmänheten rätt att närvara. Sammanträdet inleddes 

med information från Tensta konsthall. Efter informationen blev det tid för frågor 

gällande dagens ärenden. Det formella sammanträdet började klockan 19.30 

 

Utses att justera      Awad Hersi (MP) och Ole-Jörgen Persson (M) 
 

Dag för justering     29 april 2015 

 

Sekreterare 

 

Ordförande Vice ordförande 
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§ 1   

Val av justerare och dag för justering 

Stadsdelsnämnden beslöt att utse ordföranden Awad Hersi (MP)  

och Ole-Jörgen Persson (M) att justera dagens protokoll. 

Stadsdelsnämnden beslöt vidare att protokollet ska justeras  

den 29 april 2015. 

Det anmäldes att protokollet fört vid stadsdelsnämndens sammanträde 

19 mars justerades den 25 mars 2015. 

 

Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 

 

  ___________________ 
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§ 2   

Svar på Motion om bättre förutsättningar för jämlika 
motionsspår 

Beslut 
Stadsdelsnämnden överlämnar förvaltningens tjänsteutlåtande som 

svar på motionen. 

 

Ärendet 
För att förbättra förutsättningarna för jämlika motionsspår föreslår 

skribenten att kommunfullmäktige beslutar att ansvaret för drift och 

skötsel av motionsspår överförs från stadsdelsnämnderna till 

idrottsnämnden. 

 

Kommunfullmäktige har i budget 2015 initierat en utredning gällande 

ansvarsfördelning av park-, natur-, och gatuskötsel. Utredningen ska 

genomföras under 2015 och förvaltningen föreslår därför att nämnden 

inväntar utredningens resultat. 

 

Spånga-Tenstas stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från den 9 mars 2015. 

Dnr 1.5.1-157/2015 

 
Förslag till beslut 

Ordföranden Awad Hersi m.fl. (MP), Anna Jonazon m.fl. (S) Rashid 

Mohamed (V) föreslog att nämnden skulle ställa sig bakom 

förvaltningens förslag. 

 

Vice ordföranden Ole-Jörgen Persson m.fl. (M) och Bengt Porseby 

(FP) lade fram ett eget förslag till beslut och föreslog att nämnden 

skulle ställa sig bakom det. 

 

Beslutsgång 
Ordföranden ställde förslagen mot varandra och fann att nämnden 

hade beslutat att anta MP+S+V:s förslag. 

 

Reservation 
Reservation anmäldes av vice ordföranden Ole-Jörgen Persson (M), 

Aras Amin (M), Markku Sirviö (M), Markus Birgander (M), Annika 

Rosenberg (M) och Bengt Porseby (FP) till förmån för eget förslag. 
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”Förslag till beslut 

1. Stadsdelsnämnden beslutar bifalla motionen från Regina 

Kevius (M) om bättre förutsättningar för jämlika motionsspår.  

2. Stadsdelsnämnden anför vidare: En majoritet av stadens 

motionsspår, närmare bestämt 12 stycken, förvaltas av 

stadsdelsnämnderna. Detta ger olikheter över staden i 

förhållande till hur väl spåren sköts, vilket är negativt inte 

minst utifrån brukarnas – medborgarnas – perspektiv.  

Stadsdelsnämnderna har heller inte alltid den kunskap – och i 

många fall ej heller den maskinpark – som är nödvändig för att 

hålla en jämn och god kvalité i skötseln av motionsspåren. Vi 

delar därför motionärens åsikt om att skötselansvaret bör 

överföras från stadsdelsnämnderna till idrottsförvaltningen”.   

 

  _________________ 
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§ 3   

Tensta Marknad 2015 

Beslut 
1. Stadsdelsnämnden beslutar om att ge Tensta Marknadskommitté 

190 000 kr i bidrag för att anordna Tensta Marknad 2015. Tensta 

marknadskommitté måste återredovisa det beviljade bidraget till 

nämnden i enlighet med vad som föreslås i tjänsteutlåtandet.  

2. Stadsdelsnämnden beslutar att godkänna stadsdelsförvaltningens 

upplägg och struktur för förvaltningens medverkan på Tensta 

Marknad 2015. Stadsdelsförvaltningen ska i sin slutrapport 

återredovisa de faktiska kostnader förvaltningen har haft. 

 

Ärendet 
Stadsdelsnämnden gav i verksamhetsplan och budget för 2015 

stadsdelsförvaltningen i uppdrag att delta på Tensta Marknad 2015. 

Uppdraget består av två olika delar. Den första delen är ett direkt stöd 

till Tensta Marknadskommitté (TMK). Den andra delen är att 

förvaltningen deltar på Tensta Marknad 2015 utifrån nämndmålet 

demokratin stärks och medborgarna har inflyttande. Stödet till TMK 

består dels av ett ekonomiskt bidrag dels av riktade personalresurser 

samt rådgivning om marknadsföring av marknaden. Förvaltningens 

medverkan finansieras inom rammen för stadens demokratimedel.  

 

Spånga-Tenstas stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från den 13 mars 2015. 

Dnr 1.2.6-117/2015 

 
Förslag till beslut 

Ordföranden Awad Hersi m.fl. (MP), Anna Jonazon m.fl. (S) Rashid 

Mohamed (V) och Bengt Porseby (FP) föreslog att nämnden skulle 

ställa sig bakom förvaltningens förslag. 

 

Vice ordföranden Ole-Jörgen Persson m.fl. (M) lade fram ett eget 

förslag till beslut och föreslog att nämnden skulle ställa sig bakom 

det. 

 

Sara Andersson (C) lade fram ett ersättaryttrande 

 

Beslutsgång 
Ordföranden ställde förslagen mot varandra och fann att nämnden 

hade beslutat att anta MP+S+V:s förslag. 
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Reservation 
Reservation anmäldes av vice ordföranden Ole-Jörgen Persson (M), 

Aras Amin (M), Markku Sirviö (M), Markus Birgander (M), Annika 

Rosenberg (M) och Sara Andersson (C) till förmån för eget förslag. 

 

”Förslag till beslut 

1. Stadsdelsnämnden beslutar om att ge Tensta 

Marknadskommitté 150 000 kr i bidrag för att anordna Tensta 

Marknad 2015. Tensta marknadskommitté måste återredovisa 

det beviljade bidraget till nämnden i enlighet med vad som 

föreslås i förvaltningens tjänsteutlåtande. 

2. Stadsdelsnämnden avslår i övrigt förvaltningens förslag till 

beslut, inklusive inriktningen för förvaltningens medverkan i 

Tensta marknad 2015. 

 

Stadsdelsnämnden anför i övrigt:  

Tensta marknad fyller en viktig funktion i stadsdelsområdet. Tidigare 

år har inriktningen dock varit att förvaltningen skulle fasa ut sitt 

engagemang i marknaden och att föreningar och privatpersoner i 

Tensta skulle ta ett större ansvar för genomförandet av marknaden. 

Det anser vi fortfarande ska gälla. 

 

Oavsett hur goda föresatser förvaltningen har när det gäller Tensta 

marknad så är det inte en kommunal kärnuppgift att delta i eller på 

annat sätt organisera och genomföra marknader. Vi yrkar därför 

avslag på förvaltningens förslag och vill låta föreningarna i Tensta 

själva ta ansvaret för att arrangera marknaden”.  

 

  _________________ 
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§ 4   

Delegation enligt lagen om vård av missbrukare i vissa fall 
(LVM) och förordnande enligt lagen med särskilda 
bestämmelser om vård av unga (LVU) 

Beslut 
1. Stadsdelsnämnden delegerar till nedan nämnda gruppledare och 

socialsekreterare vid Socialjouren att begära polishandräckning 

enligt LVM 45 § 1 och 2 st, inom nämndens eget ansvarsområde. 

2. Socialnämnden förordnar nedan nämnda gruppledare och 

socialsekreterare vid Socialjouren att begära polishandräckning 

enligt LVU § 43 1 st 2 p inom nämndens eget ansvarsområde. 

3. Paragrafen justeras omedelbart. 
 

Gruppledare och socialsekreterare vid socialjouren: Annette Borell, 

Ann Dahlgren, Daniel Colegate, Johan Christiansson, Agneta 

Engström, Lis-Mari Boija, Sanna Eriksson, Jennie Calminder, Maria 

Larsson, Maria Mistander, Inga-Lill Renhorn Källgren, Ulla 

Schöldström, Marita Damm, Margareta Svensson, Anneli Wernstedt, 

Tuija Viljakka, Louisa Sesti, Lena Wedberg, Tanja Lernbo, Liselotte 

Tronders, Julissa Fällgren, Feryal Lövström, Liliana Pellegrino, Lars 

Cronstrand, Linnea Hanning, Inger Åsebo. 

 

Ärendet 
Socialnämnden svarar för stadens jourverksamhet inom individ- och 

familjeomsorg. Den nämnd som svarar för denna verksamhet fattar ett 

särskilt beslut om vilka tjänstemän som ska ha rätt att begära 

polishandräckning enligt LVM och LVU. Detta beslut överlämnas 

sedan till stadsdelsnämnderna som fattar motsvarande beslut. 

 

Spånga-Tenstas stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från den 2 april 2015. 

Dnr 1.1-218/2015 

 

Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 

 

  ______________ 
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§ 5   

Reviderade instruktioner för näringslivsråd, Spånga-Tensta 
stadsdelsnämnd 

Beslut 
Stadsdelsnämnden godkänner de reviderade instruktionerna för 

näringslivsrådet. 

 

Ärendet 
Stadsdelsförvaltningen har fått i uppdrag att förnya näringslivsrådets 

instruktioner vad gäller syfte, funktion och sammansättning. 

 

Spånga-Tenstas stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från den 19 mars 2015. 

Dnr 1.1-143/2015 

 

Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 

 

  __________________ 
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§ 6   

Svar på Medborgarförslag om att förbättra 
telefonkontakten med Spånga-Tensta stadsdelsförvaltning 

Beslut 
Stadsdelsnämnden överlämnar förvaltningens tjänsteutlåtande som 

svar på medborgarförslaget. 

 

Ärendet 
Det har inkommit ett medborgarförslag om att förbättra 

telefonkontakten med Spånga-Tensta stadsdelsförvaltning genom att 

erbjuda utökade telefontider och utveckla telefonstjänstens tekniska 

funktioner.   

Under våren genomförs en testperiod av utökade telefontider för att 

öka tjänstens tillgänglighet. Förvaltningen föreslår vidare utveckling 

av telefontjänsten utifrån efterföljande utvärdering. 

 

Spånga-Tenstas stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från den 24 mars 2015. 

Dnr 1.2.4-036/2015 

 

Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 

 

  _________________ 
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§ 7   

Ansökan om bidrag för fortsatt verksamhet för 
Trygghetsringningen 

Beslut 
Stadsdelsförvaltningen beviljar föreningen Spånga-Tensta 

Trygghetsringning ett bidrag om tjugofem tusen kronor (25.000 kr) 

för år 2015. 

Femton tusen kronor (15.000 kr) utbetalas direkt till föreningen och 

tiotusen kronor (10.000 kr) administreras av förvaltningen och avser 

telefonikostnader. 

 

Ärendet 
Föreningen Spånga Trygghetsringning bedriver sedan 1999 

verksamhet i stadsdelen. Verksamheten fungerar årets alla dagar och 

är trygghetsskapande både för de äldre och för deras närstående. 

Verksamheten har idag cirka 65 ensamboende äldre som är anslutna 

och 65 personer som i team om två ansvarar för verksamheten varje 

dag. 

 

Spånga-Tenstas stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från den 19 februari 2015. 

Dnr 5.4-096/2015 

 

Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 

 

  ________________ 
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§ 8   

Anmälan av Skötselplan för Lunda-Skesta 

Beslut 
Stadsdelsnämnden lägger skötselplan för Lunda-Skesta till 

handlingarna. 

 

Ärendet 
Trafikkontoret Stockholms stad har i samarbete med 

stadsförvaltningen Spånga-Tensta, Stadsmuseet och 

Miljöförvaltningen tagit fram en skötselplan för 

fornlämningsområdena i Skesta. Skötselplanen ska vara ett dokument 

som förvaltare kan följa och ett stöd vid upphandling och utförande av 

skötselåtgärder. Skötselplanen ska utveckla och bevara områdets 

biologiska värden och åtgärderna ska bidra till att göra 

fornlämningarna synliga. 

 

Dnr 3.2-198/2015 

 

Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 

 

  ____________ 
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§ 9  

Anmälan av tillsynsrapport 2014 för stadens skyddade 
områden enligt 7 kap miljöbalken 
 

Beslut 
Stadsdelsnämnden lägger rapporten till handlingarna. 

 

Ärendet 
Tillsynsrapport från miljöförvaltningen. 

 

Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag.  

 

  _________________ 
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§ 10   

Anmälan av Funktionshindersinspektörernas årsrapport  

Beslut 
Stadsdelsnämnden lägger rapporten till handlingarna. 

 

Ärendet 
Dnr 1.6-131/2015 

 

Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 

 

  _________________ 
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§ 11  

Anmälan av Lägesrapport 2 från projekt Skolfam 
 

Beslut 
Stadsdelsnämnden lägger rapporten till handlingarna.  

 

Ärendet 
Skolfam är en förebyggande satsning som vänder sig till 

familjehemsplacerade barn. Målet med skolsatsning i 

familjehemsvård är att förbättra familjehemsplacerade barns 

möjligheter till en positiv framtid genom att fokusera på goda 

utbildningsresultat. 

 
Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag.  

 

  _____________________ 
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§ 12   

Anmälan av patientsäkerhetsberättelser 2014 

Beslut 
Stadsdelsnämnden lägger bifogade patientsäkerhetsberättelser för år 

2014 till handlingarna. 

 

Ärendet 
Enligt patientsäkerhetslagen ska vårdgivaren senast den första mars 

varje år upprätta en patientsäkerhetsberättelse som ska hållas 

tillgänglig för den som önskar ta del av den. 

Patientsäkerhetsberättelser för år 2014 biläggs detta ärende för 

Elinsborgs vård- och omsorgsboende inklusive Linnéans 

korttidsboende (entreprenad Kavat Vård AB), Fristad vård- och 

omsorgsboende (entreprenad Vingslaget Omsorgs AB) samt Tensta 

servicehus (kommunal regi). 

 

Spånga-Tenstas stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från den 5 mars 2015. 

Dnr 1.1-136/2015 

 

Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 

 

  ________________ 
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§ 13  

Anmälan av Rapport om socialtjänstens kontakter med 
vuxna med missbruksproblem under oktober 2014 
 

Beslut 
Stadsdelsnämnden lägger rapporten till handlingarna. 

 
Ärendet 
På uppdrag av socialnämnden genomför socialförvaltningen vartannat år 

en kartläggning av vuxna personer, 20 år och äldre, med 

missbruksproblematik som är aktuella inom stadens socialtjänst. 

Kartläggningen görs i oktober och avser personer aktuella under denna 

månad. I 2014 års kartläggning har 2460 personer med 

missbruks/beroendeproblematik varit aktuella vid 

stadsdelsförvaltningarna eller socialförvaltningens enhet för hemlösa 

under oktober månad på grund av ansökan, utredning eller 

biståndsbedömd insats inom socialtjänstens olika verksamhetsområden. 

 
Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag.  

 

  ___________________ 
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§ 14   

Anmälan av medborgarförslag om lekplats i Solhem 

Beslut 
Stadsdelsnämnden ger förvaltningen i uppdrag att bereda inkommet 

medborgarförslag om lekplats i Solhem. 

 

Ärendet 
Det har inkommit ett medborgarförslag om lekplats i Solhem. 

 

Spånga-Tenstas stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från den 1 april 2015. 

Dnr 1.2.4-224/2015 

 

Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 

 

  ________________ 
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§ 15   

Anmälan av funktionshinderrådets protokoll 

Beslut 
Stadsdelsnämnden lägger protokoll från den 16 februari 2015 och den 

16 mars 2015 till handlingarna. 

 

Ärendet 
Protokoll från funktionshinderrådets sammanträde den 6 februari 2015 

och den 16 mars 2015 anmäldes. 

 

Dnr 1.1-001/2015 

 

Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 

 

  --------------------- 
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§ 16   

Anmälan av för pensionärsrådets protokoll 

Beslut 
Stadsdelsnämnden lägger protokoll från den 19 februari 2015 till 

handlingarna. 

 

Ärendet 
Protokoll från pensionärsrådets sammanträde den 19 februari 2015 

anmäldes. 

 

Dnr 1.1-002/2015 

 

Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 

 

  ---------------------------- 
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§ 17   

Anmälan av tjänstemannabeslut fattade på delegation 

Beslut 
Stadsdelsnämnden lägger tjänstemannabesluten till handlingarna. 

 

Ärendet 
Spånga-Tenstas stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från den 2 april 2015. 

 

Dnr 1.1-006/2015 

 

Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 

 

  _____________ 
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§ 18  

Anmälan av inkomna och upprättade handlingar under 
mars 2015 

 

Beslut 
Stadsdelsnämnden lägger rapporten till handlingarna.  

 

Ärendet 
Förteckningen finns i pärm på sammanträdet.  

 

Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 

 

  __________________ 
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§ 19  

Kurser och konferenser 

Inga kurser och konferenser togs upp. 

 

  ________________ 
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§ 20   

Information, nämndens och förvaltningens frågor 

Bengt Porseby (FP) hade önskemål att man presenterade fler kurser 

och konferenser för nämnden, som två från majoriteten och två från 

oppositionen kan anmäla sig till. 

 

I pärm på bordet anmäldes inkomna protokoll med mera.  

(Bilaga 1 § 20) 

 

- Skrivelse anmäldes av Ole-Jörgen Persson m.fl (M): Skrivelse om 

att lyfta upp Tenstagången. 

 

- Skrivelse anmäldes av Ole-Jörgen Persson (M): Skrivelse om 

antalet barn i barngrupper i förskolan. 

 
Ersättaryttrande 

- Ersättaren Peter Trixe (KD) anmälde att om han hade 

tjänstgjort i nämnden hade han ställt sig bakom moderaternas 

skrivelse om antalet barn i barngrupper i förskolan. 

 

Beslut 
- Stadsdelsnämnden ger förvaltningen i uppdrag att bereda 

skrivelserna och återkomma till nämnden. 

 

 

  ______________ 
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§ 21  

Ansökningar om arbetet mot ungdomsradikalisering 

Beslut 
1. Stadsdelsnämnden beslutar att återremittera ärendet med följande 

uppdrag:  

 

Att förvaltningen får i uppdrag att i dialog med Rinkeby-Kista 

stadsdelsförvaltning och föreningen Islamiska Kultur center i 

Rinkeby förtydliga sin ansökan i syfte att få en större samsyn 

mellan stadsdelsförvaltningarna. 

 

Att förvaltningen återkommer till stadsdelsnämnden om detaljerad 

redovisning för återrapportering av pilotprojektet och på vilket sätt 

återrapporteringen ska ske.  

 
Ärendet 
Två ansökningar om projektmedel har inkommit till 

stadsdelsförvaltningen i syfte att förbygga och motverka religiös 

radikalisering av unga på Järva. De två föreningarna är Islamiskt 

kultur centrum i Rinkeby och Islamiska förbundet i Järva.  

Stadsdelsförvaltningen föreslår att stadsdelsnämnden beviljar bidrag 

under vissa förutsättningar.  

 

Spånga-Tenstas stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från den 1 april 2015. 

Dnr 1.2.5-203/2015 

 

Förslag till beslut 
Ordföranden Awad Hersi m.fl. (MP) Anna Jonazon m.fl. (S) och 

Rashid Mohamed (V) föreslog gemensamt för MP+S+V att nämnden 

skulle återremittera ärendet enligt eget förslag. 

 

Vice ordföranden Ole-Jörgen Persson m.fl. (M) och Bengt Porseby 

(FP) föreslog gemensamt för M+FP att nämnden skulle återremittera 

ärendet enligt eget förslag.  

 

Sara Andersson (C) lade fram ett ersättaryttrande om återremiss enligt 

M+FP:s förslag. 

 

 

 

 

 

 



 

Spånga-Tensta stadsdelsnämnd Sammanträdesprotokoll 
23 april 2015 

Blad 25 

 

  

Beslutsgång 
Ordföranden ställde proposition på om ärendet ska avgöras idag eller 

återremitteras. Stadsdelsnämnden beslutade att återremittera ärendet. 

 

Ordföranden ställde därefter proposition på MP+S+V:s förslag om 

återremiss och fann att nämnden hade beslutat att anta det. 

     

Reservation 
Reservation anmäldes av vice ordföranden Ole-Jörgen Persson (M), 

Aras Amin (M), Markku Sirviö (M), Markus Birgander (M), Annika 

Rosenberg (M) och Bengt Porseby (FP) till förmån för eget förslag. 

 

”Förslag till beslut 

Stadsdelsnämnden återremitterar ärendet med följande punkter: 

1. Stadsdelsnämnden beviljar Islamiska förbundet i Järva ett bidrag 

om 140 000 kronor under förutsättning av att föreningen uppfyller 

de villkor som framgår i tjänsteutlåtandet. Insatser och aktiviteter 

som beviljas medel ska planeras och genomföras för boende i 

Spånga-Tensta stadsdelsnämndsområde. Föreningen ska vid 

projektets slut, senast 2015-11-30, lämna in en skriftlig 

utvärdering av projektet till stadsdelsförvaltningen, samt en 

ekonomisk redovisning som ska vara styrkt av revisor. Ej 

förbrukat bidrag ska återbetalas. 

2. Stadsdelsnämnden avslår ansökan från Islamiskt kultur center i 

Rinkeby.  

3. Stadsdelsnämnden ger stadsdelsdirektören i uppdrag att 

strukturera arbetet tillsammans med Islamiska förbundet i Järva.  

 

Stadsdelsnämnden anför i övrigt: 

 

Stockholm behöver på olika sätt arbeta mot politisk och religiös 

radikalisering. Det är därför lovvärt att flera föreningar på Järvafältet 

nu tar tag i detta och påbörjar olika projekt i syfte att motverka 

politisk och religiös radikalisering i vårt närområde.  

Viktigt är att de projekt som får stöd har tydliga mål och att de 

utvärderas vid projekttidens slut. Genom utvärderingarna kan vi 

skaffa oss värdefull kunskap om vilka metoder som fungerar och hur 

vi – kommun, stadsdel, föreningar och civilsamhälle - bäst kan gå 

vidare i arbetet för att förhindra att fler rekryteras till organisationer 

och grupperingar som främjar våldsbejakande politisk och/eller 

religiös extremism.  
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I arbetet är det viktigt att på alla sätt involvera fler organisationer och 

föreningar i Spånga-Tensta. Det är också viktigt på ett strukturerat sätt 

arbeta tillsammans med polisen och andra myndigheter för att 

förebygga, upptäcka och motverka politisk och religiös radikalisering.  

 

Detta projekt skall ses som ett pilotprojekt, med hopp om att vi skall 

kunna genomföra detta i vår egen stadsdel med egna lokala och väl 

förankrade föreningar, utifrån givna regler och villkor. Den förening 

som vi beviljar projektmedel är en väl förankrad förening som har 

samarbete med polis, kommun, stadsdel, föreningar och inom det 

civila samhället, utöver att deras ansökning är tillfredställande och 

uppfyller de krav som man kan ställa på en ansökan såsom upplägg, 

antal, kostnad etc samt att den är likalydande med ansökan till 

Rinkeby-Kista”.  

                     ___________________ 
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§ 22  

Inriktning för demokratiarbete 2015 

Beslut 
Stadsdelsnämnden beslutar att  

1. godkänna stadsdelsförvaltningens inriktning för användningen av 

demokratimedel för 2015. 

2. inrätta ett råd för det civila samhället. 

 

Ärendet 
Kommunfullmäktige beslutade i verksamhetsplan och budget att 

avsätta 45 mnkr till demokratiutveckling. Av dessa har Spånga-Tensta 

stadsdelsnämnd tilldelats 4,5 mnkr. Arbetet med demokratiutveckling 

ska utgå ifrån verksamhetsmål 4.6 Stockholm är en demokratisk stad 

där medborgarna har inflytande. Utvecklingsarbetet ska på ett 

långsiktigt och uthålligt sätt gynnar demokratisk hållbarhet. 

 

Spånga-Tenstas stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från den 26 mars 2015. 

Dnr 1.1-200/2015 

 
Förslag till beslut 

Ordföranden Awad Hersi m.fl. (MP), Anna Jonazon m.fl. (S) Rashid 

Mohamed (V) föreslog att nämnden skulle ställa sig bakom 

förvaltningens förslag. 

 

Vice ordföranden Ole-Jörgen Persson m.fl. (M), Bengt Porseby (FP) 

lade fram ett eget förslag till beslut och föreslog att nämnden skulle 

ställa sig bakom det. 

 

Sara Andersson (C) och Peter Trixe (KD) lade fram ett 

ersättaryttrande. 

 

Beslutsgång 
Ordföranden ställde förslagen mot varandra och fann att nämnden 

hade beslutat att anta MP+S+V:s förslag. 

 

Reservation 
Reservation anmäldes av vice ordföranden Ole-Jörgen Persson (M), 

Aras Amin (M), Markku Sirviö (M), Markus Birgander (M), Annika 

Rosenberg (M) och Bengt Porseby (FP) till förmån för eget förslag. 
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”Förslag till beslut 

Stadsdelsnämnden beslutar att  

 

1. Godkänna stadsdelsförvaltningens inriktning för användningen av 

demokratimedel för 2015 med tillägg enligt nedan anförda 

synpunkter. 

2. Ge förvaltningen i uppdrag att löpande återkoppla till 

stadsdelsnämnden angående dessa projekt och ekonomiska 

resurser. 

3. avslå förslaget om att upprätta ett ”råd för det civila samhället”. 

 

Stadsdelsnämnden anför i övrigt:  

 

Kommunfullmäktige har i verksamhetsplan och budget beslutat att 

avsätta 45 mnkr till demokratiutveckling. Av dessa har Spånga-Tensta 

tilldelats 4,5 mnkr. Enligt verksamhetsmålet ska arbetet syfta till att 

”Stockholm är en demokratisk stad där medborgarna har inflytande.” 

 

Vi delar synpunkten att det är viktigt att öka valdeltagandet i 

stadsdelen. Det är samtidigt beklagligt att inte den lokala politiken 

inkluderas mer i dessa planer för att öka det demokratiska arbetet i 

stadsdelen. 

 

Det borde vara givet att samtliga politiska partier i stadsdelsnämnden 

också bör vara inkluderande i arbetet för att stärka demokratin och det 

civila samhället. Det är därför mycket anmärkningsvärt att detta inte 

omnämns i ett ärende som syftar till att stärka den lokala demokratin 

och få upp valdeltagandet. 

 

Tyvärr innehåller inte heller ärendet vilka specifika åtgärder som 

avses för att öka valdeltagandet eller förstärka de demokratiska 

processerna. Då underlaget är otydligt anser vi att förvaltningen ska 

ges i uppdrag att regelbundet återkoppla hur dessa resurser kommer 

användas. 

 

Rollen för det ”råd för civila samhället” som föreslås är mycket oklar. 

Stadsdelsförvaltningen har ett löpande samarbete med stadsdelens 

föreningsliv, det finns dessutom ett lokalt näringslivsråd samt 

brottsförebyggande råd.  
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Eftersom det nya råd som föreslås inte har en tydlig roll i det underlag 

förvaltningen arbetat fram, samt då det redan finns väl upparbetade 

kontakter mellan förvaltningen och föreningslivet anser vi att det inte 

är motiverat att upprätta ett nytt råd såsom förvaltningen föreslår.  

 

Den samordningsresurs som enligt förslaget ska inrättas kommer få en 

viktig roll i att leda dessa demokratiska processer. För att undvika 

anklagelser om partiskhet bör denna tillsättning vara helt opolitisk”.  

 
Särskilt uttalande 

Ledamoten Anna Jonazon m.fl (S) lade gemensamt fram ett särskilt 

uttalande enligt följande: 

 

”Särskilt uttalande 

De föreningar som skall ingå i det civila rådet skall vara väl 

förankrade inom stadsdelens alla områden samt även vara traditionella 

folkrörelseföreningar som är väl förankrade inom stadsdelen. Det vore 

önskvärt också om samordnaren är väl förankrad i stadsdelen. 

Förvaltningen ska ge återrapportering till stadsdelsnämnden vid årets 

slut, så att man kan säkerställa att rådet arbetar inom de riktlinjer som 

stadens demokratimedel är avsatta för”.  

 

  __________________ 
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§ 23   

Svar på Medborgarförslag om närvarande politiker och 
längre öppettider på fritidsgårdar m.m. 

Beslut 

1. Stadsdelsnämnden överlämnar förvaltningens tjänsteutlåtande som 

svar på medborgarförslaget. 

2. Stadsdelsnämnden beslutar att överlämna tjänsteutlåtandet och 

medborgarförslaget till Utbildningsförvaltningen. 

 

Ärendet 
Det har inkommit ett medborgarförslag till Spånga-Tensta 

stadsdelsförvaltning om närvarande politiker och längre öppettider på 

fritidsgårdar m.m. Förvaltningen föreslår att nämnden ger 

förvaltningen i uppdrag att ta fram en form för politikerdialog.  I de 

fall förslaget sträcker sig utanför nämndens verksamhetsområde 

vidarebefordras medborgarförslaget samt tjänsteutlåtandet till relevant 

nämnd.  

 

Spånga-Tenstas stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från den 10 februari 2015. 

Dnr 1.2.4-044/2015 

 

Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 

 

  __________________ 
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§ 24   

Anmälan av Månadsrapporten för mars 2015 

Beslut 
Stadsdelsnämnden godkänner månadsrapporten för mars 2015. 

 

Ärendet 
Förvaltningen prognostiserar en budget i balans efter 

resultatöverföring. Äldreomsorgen prognostiserar ett 

budgetunderskott, medan övriga verksamheter har en budget i balans 

eller ett prognostiserat budgetöverskott. Individ och familjeomsorgen 

prognostiserar ett överskott som beror på medel som avsatts för 

ärenden som ska övergå från individ- och familjeomsorg till 

funktionsnedsättning inte förbrukas i den omfattning som förts 

antagits.  

Samtliga chefer har tagit del av utbildning inom barnkonventionen. 

Samtliga verksamhetsområden arbetar med uppföljning av 

verksamheten inför tertialrapport 1. Den senaste statistiken för 

sjukfrånvaro visar på totalt 7,77 procent sjukfrånvaro för den senaste 

12 månaders perioden. Det är en ökning om 0,05 procentenheter 

jämfört med januari månad. Antalet hushåll med ekonomiskt bistånd i 

januari fortsätter att sjunka och ligger nu på preliminärt på 874 hushåll 

vilket är en minskning med 20,5 procent jämfört med samma period år 

2014. Inom projektet snabbspåret har 72 personer anställts.   

 

Spånga-Tenstas stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från den 7 april 2015. 

Dnr 1.2.1-005/2015 

 

Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 

 

  ________________ 


